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Verbeek, die aan Hogeschool Larenstein in Velp 

heeft gestudeerd, legt op een nauwkeurige 

manier uit en luistert nauwgezet binnen het inter-

view naar wat haar wordt gevraagd.  ‘Begrijpelijk 

met elkaar communiceren is een uitdaging,’ 

zegt zij. ‘Hiermee benut je als ontwerper de 

informatie die ertoe doet. Want tevredenheid en 

gebruik door de doelgroep van hetgeen je hebt 

ontworpen is de grootste waardering die je voor 

je werk kunt krijgen. Ik hoef het niet perse mooi 

te vinden. Het gaat erom wat de gebruiker de 

buitenruimte gebruikt waarvoor deze is bedoeld. 

Het is dus belangrijk wat de burger ervan vindt, 

want die ziet de openbare ruimte een beetje als 

zijn voortuin.’

De Welhorst

Vorig jaar mei werd Verbeek van Azzurro 

ontwerp en advies benaderd door Ad van de 

Luijtgaarden van de gemeente Zwijndrecht. Hij 

zocht een ontwerper voor de herinrichting van 

een kunstgras trapveldje De Welhorst  (15 x 35 

meter), in combinatie met burgerparticipatie.

Verbeek over de oude situatie: ‘Het kunstgras 

was versleten. De bomen stonden niet logisch in 

de ruimte en ze stonden te dicht op het trapveld-

je, waardoor de vrije sportbeleving minder was. 

Ballen vlogen met regelmaat in omliggende tui-

nen van bewoners door de korte afstand tussen 

veldje en de huizen. Dit had in sommige gevallen 

al geleid tot hoge hekken in tuinen. De ballen-

vangers bij het trapveldje waren kapot en ver-

oorzaakten daardoor geluidsoverlast. De doelen 

hadden geen achtervang. Om te voorkomen dat 

ballen op de nabijgelegen wijkontsluitingsweg 

terecht kwamen, stond er in de oude situatie al 

een lang hekwerk.’

Burgerparticipatie

Verbeek gaat vaak op dezelfde manier aan de 

slag. ‘De opdrachtgever organiseert de bijeen-

komsten meestal. In een eerste bijeenkomst kijk 

ik samen met belanghebbenden zoals bewoners, 

woningbouwcorporaties, buurtverenigingen, 

politie en wijkmanager naar de bestaande situatie 

en evalueren we deze. Ook leg ik de randvoor-

waarden van de gemeente, of andere opdracht-

gever uit, bijvoorbeeld wanneer de doelgroep, 

afmeting of de functie ongewijzigd blijven. 

Hierdoor worden mijn ontwerpkaders duidelijk 

en is het voor de burgers inzichtelijk waar ze wel 

en geen inspraak in hebben. Met de verkregen 

input ga ik aan de slag. Soms geef ik aan dat 

wensen onmogelijk zijn. Bewoners in Zwijndrecht 

wilden graag door een ingenieursbureau laten 

berekenen wat het percentage is van ballen dat 

over de nieuwe ballenvangers heen za vliegen. 

Maar dat is moeilijk te berekenen. In een tweede 

bijeenkomst  presenteer ik het schetsontwerp. 

Dit ontwerp wordt ondersteund met doorsneden,  

Ontwerper, kom eens achter je 
bureau vandaan!
Tekenaar gaat in gesprek met burgers en 
creëert draagvlak aan de voorkant

Ontwerpers van de (groene) openbare ruimte kennen we als de tekenaars onder de lamp met hun neus boven een stuk papier. Zij ontwerpen 

vaak wat zijzelf mooi vinden en wat binnen de kaders van het groene beleid past. Communiceren met hun omgeving is niet altijd hun sterk-

ste punt. Ontwerper Sanne Verbeek wil daar verandering  in brengen: zij is gespecialiseerd in het integraal ontwerpen van buitenruimten en 

communicatie daaromtrent.
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referentiebeelden en sfeerimpressies  - soms in 

3D. Ik leg uit waarom ik welke ontwerpkeuzes 

heb gemaakt. Bewoners mogen daarna commen-

taar geven op het ontwerp met een ‘nota van 

reactie’. Tot slot presenteer ik het aangepaste, 

definiieve plan op een bewonersavond of via een 

brief of email, door de opdrachtgever verspreid.’

Nieuwe situatie

De bewoners van Zwijndrecht waren tevreden 

met het ontwerp, want aan de voorkant had 

Verbeek immers al draagvlak gecreëerd. In de 

nieuwe situatie is het veldje 7 meter verplaatst 

van de woningen af, ligt er een nieuwe kunst-

grasmat, nieuwe onderlaag van lava en zand, 

een professionele belijning op het veld zodat de 

gebruikers daar strafschoppen kunnen nemen, er 

zijn dertien bomen verplant die er nog maar een 

jaar stonden. Ze zijn volgens een beplantingsplan 

neergezet. De nieuwe ballenvanger bestaan uit 

staaldraden die strakgespannen zijn. Daardoor 

zijn ze geluidsarm. Er zijn geen losse, open doe-

len meer, maar de doelen zitten geïntegreerd 

in de ballenvangers. Het hekwerk aan de zijde 

van de drukke rijbaan is richting het trapveld 

verplaatst. 

Inmiddels bereidt Verbeek zich voor op het 

volgende project, ook voor de gemeente 

Zwijndrecht: uitbreiding van een buitendijkse 

sportaccommodatie Noordpark met uitbreiding 

van de parkeerplaats. De bewoners hebben over-

last van de geparkeerde auto’s in hun wijk, dus 

zij zullen blij zijn met de parkeerplaatsuitbreiding. 

Verbeek: ‘De communicatie-uitdaging zit bij dit 

project in het feit dat het een overstromingsge-

bied en waterwingebied is. De ondergrond moet 

geschikt worden gemaakt voor touringcar-bussen 

en auto’s. Het ontwerp moet rekening houden 

met technische zaken, zoals grondwaterstand, 

waterinfiltratie, uitspoeling van de ondergrond. Ik 

moet naast overleg met buurtbewoners ook veel 

communiceren met ingenieurs of adviseurs.’ 

Oude situatie.

Nieuwe situatie.

Sanne Verbeek

Stuur of twitter dit artikel door! 
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